
                                                                                                                                                                                                                                       

Protokół Nr XX/16 

z  nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Iłowo- Osada 

odbytej dnia 6 maja 2016 roku 

w Sali Sesyjnej Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Iłowie- Osadzie 

pod przewodnictwem Przewodniczącej Rady Gminy 

Pani  Teresy Świątkowskiej. 

 

         Obrady rozpoczęto o godz. 12 –tej , a zakończono o godz. 13-tej minut dziesięć.  

Stan radnych 15- tu, obecnych na sesji 14 - tu  radnych.  

Ponadto w sesji udział wzięli:  Wójt Gminy Pan Cichocki Sebastian, Skarbnik Gminy Pani 

Roda Irena, Kierownik Referatu Edukacji Pan Czajkowski Zbigniew. 

 

                Sesję otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Świątkowska Teresa. 

Przewodnicząca Rady Gminy powitała radnych, zaproszonych gości, nauczycieli ze Szkoły 

Podstawowej w Białutach. 

Stwierdziła quorum władne do podejmowania prawomocnych uchwał obecnych 14– tu 

radnych. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że sesja została zwołana na wniosek Wójta Gminy. 

 

Ad. pkt 2 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że porządek obrad pozostaje bez zmian.  

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem porządku obrad. „Za” 

przyjęciem porządku obrad głosowało – 14 radnych. 

Porządek obrad przedstawia się  następująco:  

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XIX nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2016 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych 

przedszkoli i oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych oraz planu sieci 

publicznych szkół podstawowych i gimnazjów w Gminie Iłowo-Osada oraz granic ich 

obwodów. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

       

Ad. pkt 3. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Pani Świątkowska Teresa zwróciła się do radnych w sprawie 

przyjęcia protokołu z XIX nadzwyczajnej  Sesji Rady Gminy.  

Przewodnicząca poinformowała, że protokół został sporządzony w terminie  i był dostępny do 

wglądu u pracownika obsługującego Radę. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem protokołu.   

 „Za”- przyjęciem protokołu głosowało 13 – tu radnych, „przeciw” - 0 ,  „wstrzymała ”się od 

głosu – 1 osoba.  Protokół z XIX nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy został przyjęty.  

Ad. pkt 4 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy 

na 2016 r. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Pani Roda Irena, która poinformowała że zwiększono plan 

wydatków o kwotę 11 tyś. zł na opracowanie dokumentacji na przebudowę stacji uzdatniania 

wody w Iłowie-Osadzie. Zdjęto kwotę 20 tyś. z zadania pn. „Oczyszczenie i odmulenie stawu 

przy ul. Kraszewskiej w Iłowie-Osadzie wraz z urządzeniem terenów zieleni” po 

przeprowadzonym przetargu. Po przeprowadzonym przetargu zmniejszono plan o kwotę 14 

tyś. zł na remont dachu OSP Iłowo-Wieś. Zwiększono plan o kwotę 10 tyś. zł na zakup 

komputerów dla ZS Nr 2 w Narzymiu. O kwotę 10 tyś. zł zwiększono plan na rozbudowę 

oświetlenia ulicznego w Pruskach. Kwotę 3 tyś. zł planuje się przeznaczyć na rozbudowę 

monitoringu na staw przy ul. Kraszewskiej. 

Pani Skarbnik poinformowała, że zmiana nastąpi w oświacie. W Zespole Szkół Nr 2 w 

Narzymiu wykłady na temat wspierania rodziny przeprowadzi Anna Maria Wesołowska.   

Przewodnicząca zwróciła się do radnych czy są jakieś zapytania?   

Radny Pan Lendzion Andrzej zwrócił się z zapytaniem czy na SUW będzie uwzględniony 

monitoring? Chyba na SUW –ie ważniejszy niż nad stawkiem?  

Odpowiedź Pana Wójta Sebastiana Cichockiego: 

W stacji uzdatniania wody  zostanie przeprowadzona tylko modernizacja urządzeń. Jednak 

uwaga pana radnego jest słuszna można zaproponować projektantowi tę kwestię. 

Radna Pani Piekarska Ewa zwróciła się z zapytaniem czy potrzebny jest wykład pani sędziny 

w szkole. Może zamiast tego monitoring by zamontować na stacji uzdatniania wody. 

Wójt odpowiedział, że to nie jest jego pomysł tylko rady pedagogicznej.  

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” 

przyjęciem uchwały głosowało – 11 –tu radnych, „przeciw” - 0, „wstrzymały się ”- od głosu – 

3 osoby. 

 Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr 

XX/121/16.    
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Ad. pkt 5 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały w 

sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych przy szkołach 

podstawowych oraz planu sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjów w Gminie 

Iłowo-Osada oraz granic ich obwodów. 

Kierownik Referatu Edukacji Pan Czajkowski Zbigniew  wyjaśnił, że 26 stycznia państwo 

radni podejmowali uchwałę odnośnie zmiany w sprawie ustalenia sieci publicznych 

przedszkoli i oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych oraz planu sieci 

publicznych szkół podstawowych i gimnazjów w Gminie Iłowo-Osada oraz granic ich 

obwodów. Wszystko byłoby w porządku, gdyby nie fakt, że dnia 23 stycznia weszła w życie 

zmiana ustawy o systemie oświaty, która dla tego typu uchwały wymaga  pozytywnej opinii 

kuratora oświaty.  Gdyby uchwała została podjęta przed 23 stycznia to wówczas  opinia 

kuratora nie byłaby  wymagana. Uchwała  rady gminy z dnia 26 stycznia została 

opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego, weszła w 

życie19 marca i obowiązuje. Ogłoszona uchwała obarczona jest jednak  błędem prawnym w 

związku z brakiem opinii kuratora oświaty  i może zostać w każdej chwili zaskarżona do sądu 

administracyjnego. 

W materiałach sesyjnych przedłożyliśmy Państwu  projekt uchwały datowany 24 marca br. I 

taki projekt został przedłożony do zaopiniowania Warmińsko-Mazurskiemu Kuratorowi 

Oświaty. Planowane zmiany w sieci publicznych szkół i przedszkoli zostały pozytywnie 

zaopiniowane przez kuratora. W dniu dzisiejszym otrzymaliście państwo projekt uchwały w 

tej samej sprawie datowany 4 maja br. Projekt ten uwzględnia stanowisko Wojewody 

Warmińsko- Mazurskiego, które wyrażone zostało w piśmie z dnia 27.04.16 r.(wpłynęło do 

Urzędu Gminy dnia 28 kwietnia br.) dotyczące charakteru prawnego uchwały  w sprawie 

ustalenia sieci szkół i zmian do uchwały. Zgodnie z tym stanowiskiem uchwały w sprawie 

ustalenia sieci szkół i przedszkoli nie mają charakteru aktu prawa miejscowego i nie wchodzą 

w życie po 14 dniach od ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym. Pan Wojewoda stwierdził, że 

ogłoszenie tych uchwał ma charakter informacyjny i odbywa się na podstawie ustawy o 

systemie oświaty.  

Organ nadzoru w związku z wątpliwościami zgłaszanymi przez j.s.t. w zakresie charakteru 

prawnego wskazanych  uchwał zdecydował się na skierowanie odpowiedniego wyjaśnienia 

do j.s.t.. 

Dostaliście Państwo nowy projekt uchwały, w którym w porównaniu do projektu z 23.03. z 

podstawy prawnej usunięto  art. 40 ust. 1 i 41 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. 

Zmieniono zapis dotyczący jednolitego tekstu  ustawy o samorządzie gminnym. Wpisano  
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numer Dziennika Ustaw, w którym opublikowany został  jednolity tekst  ustawy o 

samorządzie gminnym. Zmieniono zapis w § 4 i dodany został § 5. 

Czy są jakieś zapytania? 

Radny Pan Grabiński Maciej: „Są tu na sali koleżanki nauczycielki ze Szkoły Podstawowej w 

Białutach, może wypowiedzą się na ten temat.” 

Głos zabrała Pani Bartkowska Wioletta: „Jesteśmy za tym aby tworzyć punkty przedszkolne, 

tylko że mamy pewne wątpliwości, w jakim celu ten punkt przedszkolny  w Białutach został 

stworzony ponieważ istnieje oddział przedszkolny przy szkole, który w chwili obecnej liczy 0 

uczniów.  Dzieci zostały przeniesione z oddziału do punktu przedszkolnego.” 

Radny Pan Szambora Tadeusz: „Miałem wątpliwości dlatego na sesji w styczniu br. 

zwróciłem się do Pani z zapytaniem czy były jakieś opinie w tej sprawie.” 

Pani Bartkowska: „Nie byłam dobrze zapoznana z tą sprawą, ponieważ niedawno przejęłam 

obowiązki dyrektora. Dotychczas funkcjonujące oddziały przedszkolne w szkołach 

podstawowych mogą istnieć do końca sierpnia 2019r. Mieliśmy oddział przedszkolny w 

Białutach, gdzie mogły uczęszczać dzieci 3-4 letnie. To zostało zrobione po to, aby 

pomniejszyć liczbę dzieci w szkole i przekazać ją stowarzyszeniu.” 

Głos zabrał Wójt Gminy Pan Cichocki Sebastian: „Perspektywa funkcjonowania Szkoły 

Podstawowej w Białutach, analizując prognozę demograficzną na najbliższe lata,  nie jest 

wesoła. Rozmawiałem z panią dyrektor Sobiecką. Jeżeli szkoła będzie liczyła mniej niż 70 

uczniów wówczas może być przekazana bez likwidacji i konieczności wypłacania odpraw 

nauczycielom. Szanowni Państwo, zarejestrowaliście Stowarzyszenie. Jeżeli jednak nie 

chcecie prowadzić tej szkoły przekażemy ją innemu stowarzyszeniu. 600 tysięcy zł subwencji 

na szkołę to jest duża kwota. Gmina będzie pokrywała koszty ogrzewania, energii, wody, 

wydatki bieżące. Takie są moje założenia. Szanowni Państwo od 1 .09.br. będzie 9-cioro 

przedszkolaków, punkt przedszkolny  został przygotowany na 25 dzieci.” 

Pani Gałdys Iwona: „Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Wójcie! 

Gdyby nie ten fakt, że nowoutworzony punkt przedszkolny został przekazany do Iłowa,  a nie 

do Białut  byśmy się dzisiaj nie spotykali. Zmniejszono ilość dzieci w szkole. Nikt się nie 

zgodzi na likwidację szkoły, w której jest ponad 70 uczniów. Mamy oddział przedszkolny bez 

dzieci. Mamy obecnie 63 uczniów. Najlepiej jest zrzucić z pleców ten ciężar, jakim jest 

prowadzenie szkoły. Utrzymanie budynku to zadanie własne gminy. Nasze pensje subwencja 

pokrywa – za 2015 rok  dołożono 170 tysięcy zł do szkoły. To nie jest tak dużo w 

przeliczeniu na 12 miesięcy. Za I kwartał wydano tylko 42% ze środków zaplanowanych w 

2016r. Jeżeli chodzi o ten punkt przedszkolny to uchwała została ogłoszona w Dzienniku 4 

marca br., 19.03. br. była prawomocna a od 1.03. br. dzieci były już w punkcie 
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przedszkolnym, nie informowano  nas o tym. Pan Wójt wyraził się jasno albo likwidacja 

albo zakładacie stowarzyszenie. Zdążyliśmy założyć stowarzyszenie a już wszystkie media 

trąbiły, że Szkoła Podstawowa w Białutach zostanie  przekazana  stowarzyszeniu. Pan Wójt 

wyraził się również słowami, że jak nie wy, to obcy będą prowadzili. 

My walczymy o swoje stanowiska pracy i o dzieci, bo wiemy jak pracuje się w szkołach 

prowadzonych przez stowarzyszenia. Dzieci z Punktu Przedszkolnego w Białutach w chwili 

obecnej nie są już związane ze Szkołą Podstawową,  są pozbawione możliwości udziału w 

akademiach i innych uroczystościach szkolnych. Jeszcze raz podkreślam ta uchwała 

styczniowa była prawomocna 19.03. br. , a dzieci już 1 marca zostały przeniesione do Punktu 

Przedszkolnego.”     

Wójt Sebastian Cichocki: „Zmiana ustawy o systemie  oświaty z grudnia 2015r. i 

odpowiednie przepisy dotyczące ustalania sieci szkolnej, weszły w życie 23 stycznia 2016r. 

Natomiast nasza uchwała została podjęta 26 stycznia.  W związku z tym powstały pewne 

nieścisłości związane z brakiem opinii kuratora oświaty. Na dzisiaj mamy pozytywną opinię  

kuratora . Uchwała styczniowa została ogłoszona w dzienniku urzędowym i ona obowiązuje. 

Dotknięta jest jednak wadą prawną i każdy mógłby ją zaskarżyć do sądu administracyjnego. I 

wówczas nie utrzymałaby się w obrocie prawnym. Szanowni Państwo dzieci uczęszczają 

teraz do przedszkola w odnowionych pomieszczeniach i dostosowanych do ich potrzeb. 

Jeżeli chodzi o nauczycieli to Państwo zachowujecie pracę. Powiedziała pani Gałdys, że 40% 

wykonania, chyba 20% lub 25%, bo tyle powinno wynosić wykonanie planu na jeden kwartał.  

Nie chcecie Państwo jako stowarzyszenie  prowadzić szkoły to są profesjonaliści, którzy się 

znają, piszą projekty i poprowadzą szkołę. Innych możliwości nie ma. 

Pani Gałdys Iwona: „Proponowałabym dać spokojnie wygasnąć tej szkole.” 

Pani Bartkowska Wioletta: „Czy zostały ustalone losy nauczycieli, prognoza liczby dzieci jest 

niepokojąca, czy były podejmowane kroki, aby tych nauczycieli przenieść do innych szkół na 

terenie gminy. Nie czyni się żadnych kroków, aby tym nauczycielom ułatwić znalezienie 

pracy. Dostałam odpowiedź, że albo nikt albo wszyscy. Nie chodzi mi o to aby wszystkich od 

razu przenieść, ponieważ to jest niemożliwe zdajemy sobie z tego sprawę, ale nie czyni się nic 

aby te działania podjąć i to nas niepokoi.” 

Pani Gałdys Iwona: „Do Iłowa przyjmuje się nowych nauczycieli, a nas się nie przenosi, a jest 

możliwość przeniesienia. Nie można mówić, że wszyscy albo nikt. Przez te 5, 7, 10 lat szkoła 

by wygasła, a ci młodzi co zostali przyjęci niech przyjdą do Białut pracować.” 

Wójt Sebastian Cichocki : „Przez te 10 lat zostało zaciągnięte pół miliona kredytu na oświatę, 

nie ma już z czego dokładać .”  

Pani Gałdys –„ Koszt utrzymania ucznia w Szkole Podstawowej w Białutach to 9.300 zł,  w 

szkole w Iłowie 9 tyś. zł, to chyba nie taka duża różnica ”. 
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Pani Skarbnik: „Były robione wcześniej wyliczenia, ale trzeba inaczej patrzeć. 

Radna Pani Piekarska Ewa: „ Powstał chaos myśmy o przygotowanej uchwale tak naprawdę  

nie wiedzieli może, komisja oświaty wiedziała, ta uchwała była opiniowana przez 

dyrektorów, przez związki, przez kuratorium. Rada  tak naprawdę  nie widziała tej uchwały.  

Wójt: „ Której  uchwały”? 

Radna Pani Piekarska: „ O likwidacji szkoły”. 

Wójt : „ Nie ma takiej  uchwały” .  

Pani Piekarska: „Dobrze, teraz wiem, że nie ma takiej uchwały, bo została uchylona, ale 

była”. 

Wójt: „ O przekazaniu, była przekazana do zaopiniowania do Kuratora, ale została  

wycofana”.  

Radna Pani Piekarska: „ No właśnie i tak naprawdę Rada nic o tym nie wie, w tym temacie, 

którą mamy głosować, nie mając rozeznania. Błąd totalny, bo skoro zamierzał pan przekazać 

przedszkole aby obniżyć ilość dzieci poniżej  70 uczniów, bo wtedy można przekształcić 

(przekazać) do stowarzyszenia. To dlaczego rada, my wszyscy, szkoła, pan odpowiedzialny 

za budżet, nikt na ten temat nie mówił, tylko rzuca się uchwałę pod głosowanie. Bardzo 

nieładnie, powstała niezdrowa atmosfera. Czy przed tą uchwałą, która była w styczniu jak 

prawo działało, czy  potrzebna była opinia kuratorium przy takich zmianach, 

przekształceniach, bo na mój zdrowy rozum, to wydaje się że zawsze jest potrzebna opinia 

kuratora”.  

Wójt- : „ Przed 22 stycznia bez opinii kuratora mogło być. Po 23 stycznia nastąpiła zmiana w 

ustawie”. 

Radna Pani Piekarska Ewa: „ Do 22 stycznia mogliśmy bez zgody kuratora przekształcać, tak 

to się odbywało?” 

Wójt: „ Będzie sporządzona uchwała odnośnie przekazania do stowarzyszenia, która będzie 

opiniowana przez kuratora”.  

Pani Gałdys Iwona: „ Opinia była zawsze potrzebna, po 22 stycznia jeżeli kurator nie wyrazi 

zgody na przekazanie, to władza nie może przekazać. Ale opinia  była zawsze potrzebna ale 

raz była wiążąca a raz niewiążąca”. 

Głos zabrał Kierownik Referatu Edukacji Pan Czajkowski Zbigniew : „ Było poruszanych 

dużo tematów dotyczących szkoły w Białutach. W styczniu podjęliście Państwo dwie 

uchwały: o utworzeniu punktu przedszkolnego oraz o zmianie sieci publicznych szkół i 

przedszkoli. Ta uchwała w sprawie zmiany sieci ma charakter informacyjny. Nie ma nigdzie 

przepisów, które zabraniałyby funkcjonowania placówce oświatowej, która nie jest wpisana 

do sieci szkół funkcjonować. Uchwała została podjęta i weszła w życie 19 marca br. – miała 
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charakter informacyjny, wskazywała  że ten punkt przedszkolny został utworzony i  jest w 

sieci publicznych szkół i przedszkoli.  

Dziś  Państwo nie macie w porządku obrad  uchwały w sprawie przekazania szkoły 

podstawowej ani o likwidacji szkoły podstawowej w Białutach,  tylko  rozpatrujecie to, że 

istniejący punkt przedszkolny wpisany jest  do sieci publicznych szkół i przedszkoli na terenie 

gminy. 

Szanowni Państwo! 

Jeżeli chodzi o 1.09. br. przepisy mówiły o tym, że oddziały przedszkolne w szkołach 

podstawowych musiały zostać  zlikwidowane, a  w ich miejsce powstać przedszkola lub inne  

formy wychowania przedszkolnego, punkty przedszkolne, które  wspólnie  ze szkołą 

tworzyłyby zespół szkolno- przedszkolny.  Ustawodawca wydłużył  ten termin, żeby można 

było dostosować pomieszczenia na ten cel. Moglibyśmy poczekać ale drodzy państwo w 

międzyczasie organ wykonawczy jednostki podjął decyzję, że szkoła będzie podlegała 

likwidacji bądź przekazaniu. Cały czas, od początku powtarzałem, że szkoła nie może zostać 

przekazana  w drodze umowy ponieważ   liczy powyżej 70 uczniów. W związku z tym 

wchodziłby w grę tylko proces likwidacji, co wiązałoby się z odprawami dla nauczycieli i 

wtedy nie wymagana była opinia kuratora.   Po rozmowie z panią dyrektor, która stwierdziła, 

że nie chciałaby aby szkoła utraciła charakter  szkoły publicznej, ponieważ jeżeli byłaby 

likwidacja i szkołę założyłoby stowarzyszenie -  utraciłaby charakter szkoły publicznej. Po 

rozmowie z pracownikiem  kuratorium, Pani dyrektor podpowiedziano,  aby dokonać 

przekazania szkoły w drodze umowy i w tym celu wydzielić  ze szkoły  oddział  przedszkolny 

aby było mniej dzieci. Porozmawiałem z pracownikiem Kuratorium i podtrzymano ten 

pomysł, żeby wyłączyć oddział przedszkolny i dzieci przenieść do punktu przedszkolnego czy 

innej placówki i wtedy będzie mniej dzieci aniżeli 70.  

Naszym błędem było pójście w tę stronę, ponieważ teraz motamy się  między nami a 

stowarzyszeniem, które chce niby wziąć tę szkołę, ale tak naprawdę nie chce. Zrobiono by 

proces  likwidacji i  wtedy nauczyciele musieliby szukać pracy. 

Dziś mamy ustalić sieć szkół. Punkt przedszkolny jest i funkcjonuje dobrze. Warunki dzieci 

mają bardzo dobre. Mam prośbę-  należy uporządkować ten stan prawny,  my jako organ 

który popełnił pewien błąd przy podejmowaniu uchwały w styczniu br.  Proponuję przyjąć 

ponownie po uzyskaniu  pozytywnej opinii kuratora. 

Kuratorowi Oświaty został przekazany projekt uchwały w sprawie przekazania Szkoły 

Podstawowej w Białutach. Państwo,  jako radni nie musieliście go oglądać przed uzyskaniem 

pozytywnej opinii Kuratora. Gdyby opinia była negatywna Państwo nie otrzymalibyście tego 

projektu. Podjęliśmy procedurę i wyszedł na jaw błąd w uchwale w sprawie zmiany sieci 

szkół, który należy uporządkować a później będziemy mówili o przekazaniu szkoły 
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podstawowej. W chwili obecnej projekt uchwały w sprawie przekazania szkoły 

podstawowej w Białutach został wycofany z opiniowania przez kuratora oświaty”. 

Radna Pani Piekarska Ewa: „Była błędna uchwała ze stycznia, teraz jak mamy głosować 

dwoma rękami: jedną za uchyleniem , a drugą za przyjęciem? Chyba powinny być dwie 

uchwały”. 

Pani Gałdys Iwona: „ Powinny być trzy uchwały: pierwsza o likwidacji kl. „0”,, druga o 

organizacji naszej szkoły, a trzecia o utworzeniu punktu przedszkolnego”. 

Pan Czajkowski Zbigniew: „Szkoła podstawowa  w Białutach jest szkołą o strukturze klas I-

VI wraz z oddziałem przedszkolnym. Oddział przedszkolny liczy obecnie  0 dzieci. 

Gdybyśmy chcieli zlikwidować oddział przedszkolny należałoby wszcząć procedurę 

przekazania szkoły podstawowej i  na pół roku wcześniej powiadomić rodziców. Na dzień 

dzisiejszy nikt nam nie zabroni prowadzić szkoły z  zerową liczbą dzieci w oddziale 

przedszkolnym”. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały  w sprawie zmiany sieci publicznych 

szkół. 

Przewodnicząca  zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało – 7 -miu radnych, głosów „przeciw” – 3, głosów „wstrzymujących”- 4 .  

Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr 

XX/122/16.    

Ad. pkt 6 

Wójt Pan Cichocki Sebastian poinformował, że był na spotkaniu z Wicewojewodą odnośnie 

przywrócenia Posterunku Policji. Zostało wystosowane pismo do Komendanta 

Wojewódzkiego Policji, Wicewojewody oraz do wiadomości Przewodniczącego komisji 

spraw obywatelskich i Przewodniczącej Rady Gminy. 

Radna Pani Piekarska Ewa :  zaproponowała miejsce na posterunek – budynek dworca  PKP, 

tam gdzie było pomieszczenie dla funkcjonariuszy Służby Ochrony Kolei”. 

Wójt – „Myślałem raczej o budynku ośrodka zdrowia, gdzie jest dużo pomieszczeń 

niewykorzystanych ”. 

Pani Bodziałko Joanna (SP Białuty) - „My przyszłyśmy na sesję, nie po to aby zaburzać 

przebieg obrad. Chcieliśmy poinformować  my walczymy o szkołę,  o dzieci, o miejsca pracy. 

Jesteśmy za tym aby szkoła dalej istniała. Założyliśmy stowarzyszenie ponieważ musieliśmy 

ale stowarzyszenie nie musi przejmować szkoły. Jeżeli nie będzie innej możliwości, jeżeli 

kurator wyda pozytywną opinię, to przejmiemy jako ostateczność.  Uważamy, że szkoła jest 

bardzo dobrą placówką, która uczy, kształci i jest ośrodkiem kulturalnym dla Białut”. 

 Wójt: „ Przez reformę związaną z obowiązkiem szkolnym dla 6 latków będziemy mieć 

mniejszą subwencję dla szkół (pół miliona zł), nie mamy już z czego dokładać. Trudno się z 
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Wami pracuje, jeżeli nie chcecie prowadzić szkoły to przyjdzie zewnętrzny podmiot, 

który będzie prowadził szkołę, a Państwo  nie stracicie na zarobkach”. 

Radny Pan Szambora Tadeusz: „Nie rozwiążemy tego problemu, Państwo macie słuszną 

rację. Ja też starałbym  się z Panem Wójtem gdyby to było możliwe podejmować działania 

niezamykające tej szkoły. Ale jak Wy proszę Państwa podchodziliście do tej sprawy od 

początku jej zaistnienia. Nie było Was, gdy pytaliśmy, próbowaliśmy otrzymać jakieś opinie, 

Was nie było. Gdybyście proszę Państwa byli tak aktywni od samego początku być może 

więcej tych radnych przekonalibyście do swojego stanowiska  niż tylko trzech.  Ja dziś nie 

zabierałem głosu. Próbowałem zrobić coś wcześniej w tej sprawie,  ale Pan Wójt ma takie 

stanowisko i  ma do tego prawo. Nieprawdą jest , że Pan Wójt zatajał fakt przekazania tegoż 

przedszkola, o tym się mówiło jawnie, że musi przekazać tę „0” i myśmy o tym wiedzieli. Ja 

zagłosowałem za Wami, jestem z Wami, ja wiem że to jest tragiczna historia. Nie stawiajcie 

tak sprawy, zablokowanie tej uchwały”. 

Wójt: „Na komisji oświaty  mówiłem o reorganizacji placówki oświatowej, przedstawiłem 

warianty: likwidacja, przeniesienie dzieci do Iłowa, stowarzyszenie, to Pan optował za 

stowarzyszeniem”. 

 Radny Pan Szambora Tadeusz: „Zgadza się, a dziś się tego wstydzę. Takie bezmyślne 

głosowanie, niezastanawianie się. Mam wątpliwości co do opiniowania”. 

Wójt: „ Prawo się tak zmienia dynamicznie, że nawet prawnicy gubią się w tym. Taka 

sytuacja wynikła -Wojewoda wystosował pismo do Wójtów, że te uchwały nie podlegają 

publikacji w dziennikach urzędowych, a wcześniej wchodziły z mocą prawną 14 dni i były 

publikowane. Nawet w nadzorze prawnym gubią się w tym”. 

  

Na tym porządek obrad został wyczerpany.  

Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła  obrady XX  nadzwyczajnej  Sesji Rady Gminy 

/godz. 13
10

/     

 

     

Protokołowała:                                                                        Prowadząca obrady: 

R. Biełkowska                                                                    Przewodnicząca Rady Gminy 

                                                                                                 Teresa Świątkowska 

  


